
P R O T O K Ó Ł 
z obrad V Sesji Rady Gminy Radziejów 

z dnia 23 lutego 2011 r. 
 
Rozpoczęcie obrad godz.1105 

 

W obradach udział wzięli: 
 
- Radni, 
- Sołtysi, 
- Wójt, Zastępca Wójta, Sekretarz, Skarbnik, 
- Radca Prawny Pan Tomasza Rolirad, 
- Kierownicy jednostek organizacyjnych,  
- Pracownicy obsługujący sesję. 
 
Przewodniczący Rady dokonał otwarcia V Sesji Rady Gminy Radziejów, powitał 
wszystkich obecnych, następnie przedstawił proponowany porządek obrad: 
 

1. Sprawy organizacyjne: 
a) otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum, 
b) przyjęcie porządku obrad i wybór sekretarza sesji, 
c) przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

 
2. Sprawozdania z pracy Komisji stałych Rady Gminy Radziejów za 2010 rok 

oraz plany pracy na 2011 rok: 
a) Komisji finansowo-budżetowej (dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania 

i planu pracy), 
b) Komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych (dyskusja oraz przyjęcie 

sprawozdania i planu pracy), 
c) Komisji oświaty i kultury (dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania i planu 

pracy), 
d) Komisji rewizyjnej (dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania i planu pracy), 
 

3. Sprawozdanie z prac Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Radziejowie 
za 2010 rok: 

a) dyskusja oraz przyjęcie sprawozdania. 
 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 
a) „wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Radziejów, 
położonej w Czołówku, oznaczonej jako działka Nr 11/17, o pow. 0,53 
ha na rzecz jej użytkownika wieczystego”, 

b) „wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Radziejów, 
położonej w Czołowie, oznaczonej jako działka Nr 230/17, o pow. 
0,0614 ha na rzecz jej użytkownika wieczystego”, 

c) „zmiany planu odnowy miejscowości”: 
- Biskupice, 

 - Broniewo, 
 - Czołowo, 
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 - Kwilno-Kłonówek, 
 - Piołunowo, 
 - Skibin, 
 - Szostka, 
d) „wyrażenia zgody albo nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie 

w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki”, 
e)  „zmian w budżecie na 2011 rok”, 
f) „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Radziejów na lata 

2011-2016”. 
 

5. Składanie wniosków i interpelacji. 
6. Wolne wnioski i zapytania. 
7. Zakończenie obrad sesji. 

 
 

Ad. 1 a, b, c)  Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w chwili otwarcia Sesji na 
stan 15 radnych było obecnych 15, w związku z tym Sesja jest prawomocna do 
podejmowania uchwał, a następnie przedstawił porządek obrad. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 15 radnych. 
Sekretarzem obrad sesji został wybrany Radny Mirosław Linowiecki 14 głosami, przy 
1 głosie wstrzymującym się. 
 
Ad. 2 a) Sprawozdanie z prac Komisji Finansowo-budżetowej za 2010 rok oraz plan 
pracy na 2011 rok przedstawił Przewodniczący Komisji Ireneusz Głowacki. Komisja 
finansowo - budżetowa w roku 2010 z godnie z wcześniej przyjętym planem odbyła 
jedenaście posiedzeń w tym dziesięć spotkań w poprzedniej kadencji w składzie: 
Przewodniczący Mirosław Linowiecki oraz członkowie Barbara Chojnacka, Ireneusz 
Głowacki, Jan Odważny, Henryk Tomczak oraz jedno spotkanie w nowej kadencji 
w składzie Przewodniczący Ireneusz Głowacki, członkowie Mirosław Linowiecki, 
Eugeniusz Kapeliński, Kazimierz Wiśniewski, Czesław Witkowski. 
Komisja zajmowała się przede wszystkim sprawami związanymi z dochodami 
i wydatkami Gminy. 
Ponadto razem z Komisją rolnictwa oraz spraw socjalnych uczestniczyła 
w posiedzeniach wyjazdowych dotyczących oceny stanu dróg  na terenie Gminy. 
Analizowała realizację budżetu Gminy za 2009 rok, a także na bieżąco wszystkie 
zmiany dotyczące dochodów i wydatków w budżecie Gminy w 2010 roku. 
Zapoznawała się szczegółowo z wydatkami poniesionymi na pomoc społeczną oraz 
zajmowała się sprawami dotyczącymi remontu szkół, remontu i wyposażenia świetlic 
oraz innymi tematami, które miały wpływ na realizację budżetu i jego zmiany 
w trakcie roku. 
Komisja uczestniczyła w ustalaniu podatków na terenie Gminy Radziejów na 2011 
rok, a także w pracach nad projektem budżetu na 2011 rok. 
Na 2011 rok komisja zaplanowała 11 spotkań (plan pracy Komisji na 2011 rok 
w załączeniu do protokołu). 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie sprawozdanie z pracy komisji za 2010 rok oraz 
plan pracy na 2011 rok. 
 
b) Sprawozdanie z prac Komisji rolnictwa oraz spraw socjalnych za 2010 rok oraz 
plan pracy na 2011 rok przedstawił Przewodniczący Komisji Kazimierz Skupniewicz. 
Komisja rolnictwa oraz spraw socjalnych w roku 2010 zgodnie z przyjętym planem 
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odbyła jedenaście posiedzeń w tym dziesięć spotkań w poprzedniej kadencji 
w składzie: Przewodniczący Kazimierz Skupniewicz oraz członkowie Marian 
Bandyszewski, Kazimierz Czynsz, Wiesław Migdalski, Kazimierz Wiśniewski oraz 
jedno spotkanie w nowej kadencji w składzie Przewodniczący Kazimierz Skupniewicz 
członkowie Marian Bandyszewski, Wiesław Migdalski, Błażej Patyk, Władysław 
Śniadecki 
Komisja szczegółowo analizowała działania Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w zakresie udzielania różnych form pomocy podopiecznym, a także realizacji 
Programu Kapitał Ludzki. Prace Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oceniono 
pozytywnie.  
Na posiedzeniach wyjazdowych oceniano stan dróg i oświetlenia Gminy. Komisja 
zapoznała się również z informacją dotyczącą przyznawania pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów z trenu Gminy Radziejów. Komisja uczestniczyła 
w pracach nad ustaleniem podatków na 2011 rok oraz analizowała projekt budżetu 
na 2011 rok. 
W trakcie całego roku na bieżąco zapoznawała się ze zmianami w budżecie oraz 
projektami wszystkich uchwał. 
Na 2011 rok komisja zaplanowała podobnie jak w 2010 roku 11 spotkań 
o różnorodnej tematyce (plan pracy Komisji na 2011 rok w załączeniu do protokołu). 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie sprawozdanie z pracy komisji za 2010 rok oraz 
plan pracy na 2011 rok. 
 
c) Sprawozdanie z prac Komisji oświaty i kultury za 2010 rok oraz plan pracy na 
2011 rok przedstawił Przewodniczący Komisji Marian Bandyszewski. 
Komisja oświaty i kultury w roku 2010 zgodnie z wcześniej przyjętym planem odbyła 
jedenaście posiedzeń w tym dziesięć spotkań w poprzedniej kadencji w składzie: 
Przewodniczący Marian Bandyszewski oraz członkowie Krzysztof Nowowiejski, 
Kazimierz Skupniewicz, Władysław Śniadecki, Stanisław Wielkopolan oraz jedno 
spotkanie w nowej kadencji w składzie Przewodniczący Marian Bandyszewski, 
członkowie Ireneusz Głowacki, Mirosław Kołodziejczyk, Marek Piernik, Kazimierz 
Skupniewicz. 
Komisja w trakcie posiedzeń zapoznała się z kształceniem i dokształcaniem 
nauczycieli oraz z pomocą finansową w tym zakresie, a także ruchem kadrowym w 
placówkach oświatowych. Analizie poddano również zatrudnienie w szkołach 
podstawowych i gimnazjum. 
Komisja dokonała oceny budżetu gminy za 2009 rok w zakresie dochodów 
i wydatków ze szczególnym uwzględnieniem wydatków na oświatę i kulturę w tym na 
remont szkół, remont i wyposażenie świetlic. Na posiedzeniach omawiano wszystkie 
tematy, które miały wpływ na realizację budżetu i jego zmiany w trakcie roku. 
Na posiedzeniu wyjazdowym oceniono przygotowanie szkół na rok szkolny 
2010/2011. 
Komisja uczestniczyła w ustalaniu podatków na terenie Gminy Radziejów na 2011 
rok, a także w pracach nad projektem budżetu na 2011 rok. 
W posiedzeniach Komisji w zależności od potrzeb uczestniczyli Dyrektorzy Szkół.  
Na 2011 rok komisja zaplanowała 11 spotkań (plan pracy Komisji na 2011 rok 
w załączeniu do protokołu). 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie sprawozdanie z pracy komisji za 2010 rok oraz 
plan pracy na 2011 rok. 
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d) Sprawozdanie z prac Komisji rewizyjnej za 2010 rok oraz plan pracy na 2011 rok 
przedstawił Przewodniczący Komisji Mirosław Linowiecki. Komisja w składzie 
Przewodniczący Jan Odważny, członkowie Grażyna Nowakowska oraz Mirosław 
Linowiecki działając na podstawie planu pracy przeprowadziła 9 posiedzeń w tym 8 
spotkań dotyczyło poprzedniej kadencji i jedno spotkanie nowej kadencji w składzie 
Przewodniczący Mirosław Linowiecki, członkowie Kazimierz Czynsz, Jerzy Rogacki.  
Z przytoczony powyżej 9 posiedzeń 7 dotyczyło kontroli realizacji budżetu, natomiast 
pozostałe spotkania dotyczyły oceny wykonania budżetu gminy za 2009 rok i 
sporządzenia wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy za 2009 rok. Tematy 
kontroli realizacji budżetu dotyczyły wykorzystania środków finansowych na opiekę 
społeczną, udzielonych świadczeń z pomocy społecznej, zasad ich przyznawania, 
ponadto płatności podatku rolnego, podatku od nieruchomości i środków 
transportowych, szczególną uwagę zwrócono na zaległości zapłaty oraz 
egzekwowanie ich przez Urząd Gminy. Sprawdzano również wykorzystanie środków 
na świetlice, remizy strażackie w szczególności przeanalizowano koszty utrzymania, 
wyposażenie oraz rozliczanie się ich za odpłatne udostępnianie pomieszczeń. 
Badano wykorzystanie środków finansowych na oświatę. Na podstawie dokumentów 
z komórki oświatowej SAPO komisja analizowała wykorzystanie budżetu na ten cel 
za okres dziewięciu miesięcy na poszczególne placówki w oparciu o składane 
potrzeby przez dyrektorów szkół.  
Analizowano również wykorzystanie środków na budowę i modernizację dróg 
gminnych, kontrolowano ilość przydziału kamienia na poszczególne sołectwa 
zgodnie z ustaleniem Komisji wyjazdowej oraz zapotrzebowaniami sołtysów. 
Przedstawione sprawozdanie z przeprowadzonych kontroli nie obejmuje wszystkich 
zadań związanych z realizacją budżetu Gminy. Niektóre zadania zostały nie w pełni 
wykonane zgodnie z przyjętym planem z przyczyn niezależnych. Komisja obecnej 
kadencji opracowała plan pracy na 2011 rok 
Na 2011 rok komisja zaplanowała 9 spotkań (plan pracy Komisji na 2011 rok 
w załączeniu do protokołu). Dodatkowo Komisja zawnioskowała aby członkowie 
Komisji rewizyjnej wzięli udział w posiedzeniu wyjazdowym pozostałych Komisji 
oceniającej stan dróg gminnych. 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie sprawozdanie z pracy komisji za 2010 rok oraz 
plan pracy na 2011 rok. 
 
 
Ad. 3 a)  Kierownik GOPS Elżbieta Radzimska przedstawiła sprawozdanie z prac 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Radziejowie za 2010 r. Poinformowała, że 
pomoc społeczna ma na celu umożliwienie osobom i rodzinom przezwyciężania 
trudnych sytuacji życiowych, których nie są one w stanie pokonać wykorzystując 
własne uprawnienie, zasoby, możliwości. Pomoc Społeczna w Gminie Radziejów 
udzielana jest osobom i rodzinom przede wszystkim z powodu bezrobocia, 
długotrwałej choroby i niepełnosprawności.  
W Gminie Radziejów świadczeniami pomocy społecznej przyznanymi w ramach 
zadań zleconych i własnych objęte były 382 rodziny na ogólną kwotę 424.383 zł. 
Świadczeniami rodzinnymi objętych było 482 rodzin na ogólna kwotę 1.730.058 zł,  
funduszem alimentacyjnym objętych było 11 rodzin na kwotę 61.000 zł. 
Gmina realizuje program wieloletni „Pomoc państwa w zakresie dożywiania”. 
Ponadto w 2010 roku pozyskano 13,5 tony żywności z unijnego programu PAED dla 
145 rodzin z terenu Gminy Radziejów. 
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Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej realizował pilotażowy Program „Uczeń na wsi” 
dla niepełnosprawnych uczniów. W ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 
realizowano projekt systemowy Program aktywizacji zawodowej w Gminie 
Radziejów. Udział w projekcie przyczynił się do pozyskania nowych umiejętności 
przez uczestników, stworzył możliwość powrotu do aktywnego życia w rodzinie i 
społeczności. Projekt współfinansowany przez Unię Europejską w ramach 
Europejskiego Funduszu Społecznego będzie realizowany przez GOPS w 
następnych latach. 
Ponadto pracownicy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w ramach pracy 
społecznej służą radą i pomocą w zakresie rozwiązywania spraw socjalno-bytowych. 
Nie wnoszono uwag do przedstawionego sprawozdania z Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Radziejowie za 2010 rok. 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła powyższe sprawozdanie. 
 
Ad. 4 a) Projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Radziejów, 
położonej w Czołówku, oznaczonej jako działka Nr 11/17, o pow. 0,53 ha na rzecz jej 
użytkownika wieczystego” odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy 
Radziejów Marian Bandyszewski. Uzasadnienie do projektu uchwały odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy  
 
Radny Kazimierz Skupniewicz zwrócił się do Radcy Prawnego z pytaniem o wartość 
sprzedaży nieruchomości w związku z art. 69 ustawy o gospodarce 
nieruchomościami zgodnie, z którym na poczet wartości sprzedaży prawa 
użytkowania wieczystego zalicza się okres jej użytkowania. Radca Prawny 
odpowiedział, że użytkowanie wieczyste funkcjonuje w systemie prawa cywilnego w 
Polce natomiast nie ma go w innych krajach. Polega na tym, że grunt oddaje się w 
tzw. wieczyste użytkowanie na okres 99 lat, natomiast budynki stanowią własność 
użytkownika. Budynki wycenia się według ich wartości rynkowej i przenosi  się na 
własność użytkownika wieczystego. Prawo użytkowania wieczystego jest prawem 
przenaszalnym na dalsze osoby. Wycena prawa użytkowania wieczystego dotyczy 
tylko gruntu i takiej wyceny dokonuje biegły. Jeżeli osoba ma grunty w prawie 
użytkowania przez jakiś czas to wówczas biegły ocenia wartość prawa użytkowania 
wieczystego z uwzględnieniem tego faktu i odpowiednio pomniejsza wartość 
użytkowania wieczystego. Zgodnie z wskazanym art. 69 ustawy przy sprzedaży 
prawa wieczystego użytkowania gruntu musimy opierać się na opinii i wycenie 
rzeczoznawcy.  
 
Radny Kazimierz Skupniewicz zaznaczył, że w tym przypadku użytkowanie 
wieczyste obejmowało 40 lat. 
 
Radca Prawny odpowiedział, że użytkowanie może być na 40 lub 99 lat.  
 
Radny Kazimierz Skupniewicz stwierdził, że obecna umowa zakończy się w 2035 
roku. 
 
Radca Prawny odpowiedział, że biegły rzeczoznawca według obowiązujących 
przeliczników wyliczy wartość użytkowania wieczystego pod względem 
wartościowym. Roczne opłaty które wiążą się z korzystaniem gruntu w użytkowaniu 
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wieczystym płatne do 31 marca każdego roku nie pomniejszają bezpośrednio 
wartości użytkowania wieczystego.  
Podkreślił również, że o szczegółowe zasady i kryteria wyceny należy zapytać 
rzeczoznawcę. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
Radca Prawny poinformował o możliwości zgłaszania przez osoby fizyczne, które 
mają grunty w użytkowaniu wieczystym na cele mieszkaniowe o przekształcenie 
prawa wieczystego użytkowania w prawo własności. Stwierdził, że taka możliwość 
nie dotyczy uchwały jaką przed chwilą przegłosowano i mają do tego zastosowanie 
przepisy innej ustawy.  
 
 
b) projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Radziejów, 
położonej w Czołowie, oznaczonej jako działka Nr 230/17, o pow. 0,0614 ha na rzecz 
jej użytkownika wieczystego” wraz z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący Rady 
Gminy Radziejów. 
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
W chwili głosowania było obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 
radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
 
c) projekty uchwał w sprawie „zmiany planu odnowy miejscowości”: 
 
- projekt uchwały w sprawie „zmiany Planu Odnowy Miejscowości Biskupice” wraz 
z uzasadnieniem odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów 
Marian Bandyszewski. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że planowane zadania inwestycyjne 
w poszczególnych planach się nie zmieniły, natomiast uległy zmianie daty realizacji 
poszczególnych przedsięwzięć z 2020 roku do 30 czerwca 2015 roku. Następnie 
odczytał załącznik do projektu uchwały z planowanymi inwestycjami. 
 
Radny Mirosław Linowiecki zgłosił zastrzeżenia do wysokości kwot przyjętych w 
planach odnowy miejscowości do realizacji inwestycji, porównywał Plany Odnowy 
Biskupic i Płowiec, gdzie również pozostałe plany są zróżnicowane. 
Uważa, że sprawiedliwie będzie jeśli wszystkie sołectwa będą mieć podobne kwoty i 
mimo, że są to tylko planu, to jednak Rada je uchwala i część z nich będzie 
realizowana. 
 
Radny Czesław Witkowski uważa, że jego sołectwo ma w planach zapisane dość 
znaczące kwoty, a w jego sołectwie w porównaniu do Płowiec czy Bieganowa nie ma 
świetlicy, ani placu zabaw. 
 
Radny Ireneusz Głowacki popiera stanowisko Radnego Mirosława Linowieckiego w 
sprawach finansowych i uważa że należy urealnić  plany, tak aby były bardziej 
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sprawiedliwe. Radny Mirosaw Kołodziejczyk uważa, że pierwsze sołectwa w których 
będą realizowane teraz inwestycje najbardziej skorzystają, a dla pozostałych 
zabraknie środków i nic nie zostanie zrobione.   
 
Radny Czesław Witkowski stwierdził, że na posiedzeniach komisji sprawy te były 
szeroko omawiane i nie potrzebnie teraz są spory w tej kwestii.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że wg ustaleń poczynionych na komisjach 
wszystkie plany będą sukcesywnie zmieniane. Również Panu Radnemu 
Linowieckiemu było wyjaśniane, że sołectwo Płowce, które sporządzało plan jako 
pierwsze i uważa, że nie wszystkie zadania zostały zapisane może na każdej kolejnej 
Sesji wprowadzić takie zmiany. 
Te plany, które mają dziś być przegłosowane są zmieniane pod konkretny projekt. 
 
Wszystkie przedstawione plany były uchwalane na Sesjach rady gminu w ubiegłym 
roku. 
Zmiana w planach wiąże się z tym, że Gmina chce pozyskać środki z programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich i instytucja zarządzająca, którą jest Urząd 
Marszałkowski stwierdziła, że plany zbyt daleko wybiegają w przyszłość, ponieważ 
program Rozwoju Obszarów Wiejskich będzie funkcjonował tylko do 30 czerwca 
2015 roku, dlatego zapisanie zmian w planach jest konieczne ze względów 
formalnych. Plany były tworzone przez lokalne społeczności. 
Wykonano już plany w 11 sołectwach, natomiast w pozostałych 7 sołectwach nie ma 
takich planów i tam nie ma możliwość skorzystania z dofinansowania. Plany były 
przygotowywane przez kilka miesięcy przez każde sołectwo i w tych sołectwach  
gdzie wykazane zostały mniejsze wartości wynikały one z mniejszych potrzeb ze 
względu na to, że te miejscowości wcześniej były bardzie dofinansowane. 
Przewodniczący stwierdził, że do końca nie wie na co będą jeszcze ogłaszane 
konkursy i jakie środki będzie można w tych konkursach pozyskać. Również po roku 
2015 będą realizowane inwestycje. 
W obecnie realizowanym projekcie na 500 tys. zł, który był złożony w listopadzie 
ubiegłego roku znalazły się te miejscowości, których dotyczy korekta planów. 
Bieganowo, Płowce, Opatowice i Stary Radziejów nie uczestniczą w tym projekcie, 
ale Gmina przygotowuje się już do następnego projektu i zaproponował nad 
zastanowieniem się, co można zgłosić do tego projektu na miesiąc Czerwiec. 
Poinformował, że przewidziana kwota to około 300 tys. zł. Wstępne plany to budowa 
świetlicy w Starym Radziejowie i budowa muszli koncertowej w Płowcach. Mogą to 
być także inne propozycje. 
Następny taki konkurs będzie w I kwartale przyszłego roku i najprawdopodobniej już 
ostatni dlatego też należy się do niego przygotować. W czwartym kwartale bieżącego 
roku ma być ogłoszony konkurs na budowę przyzagrodowych oczyszczalni ścieków. 
W niektórych sołectwach nie jest to w planach ujęte i najprawdopodobniej będą te 
plany musiały być zmienione. Na to wszystko co planujemy należy postarać się 
pozyskać jak najwięcej środków. Nie ma możliwości aby podzielić równo sołectwa, 
ponieważ wszystkie plany są weryfikowane przez instytucje sprawdzające, które 
analizują potrzeby społeczności lokalnych. 
W ramach projektu którego dotyczą zmiany w planach odnowy miejscowości Gmina 
chce zrealizować 5 placów zabaw, 3 boiska sportowe, remont świetlicy i 
zadrzewienie. 
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Radny Mirosław Linowiecki chciałby uzyskać zapewnienie, że te pozostałe sołectwa 
będą również ujęte w tym przyspieszonym trybie realizacji inwestycji. 
 
Wójt Gminy zachęcał do sporządzania planów przez pozostałe sołectwa. 
 
Radny Mirosław Linowiecki uważa, że część sołectw napisała plany na wyrost i 
Gminie nie starczy środków na realizacje tych przedsięwzięć. 
 
Wójt Gminy stwierdził że plany podobnie jak strategie są pewnymi założeniami, z 
których nie wszystko zostanie zrealizowane. Zwrócił uwagę Radnych, że Polska do 
Unii przystąpiła 1 maja 2004 roku i od tego momentu należało przygotowywać plany i 
je realizować wtedy dziś byśmy byli już dalej. Gmina zaczyna dopiero teraz 
pozyskiwanie środków i chociaż nie rozpoczęto jeszcze realizacji inwestycji, to już 
pojawia się krytyka. 
Musimy pamiętać, że obecnie Gmina startuje w konkursie i dopiero zostanie 
oceniona formalnie. Niezależni eksperci będą dokonywać merytorycznej oceny i 
trudno powiedzieć jaki będzie tego wynik. 
 
Radny Marian Bandyszewski uważa, że jeśli Rada Gminy nie chce, aby jakieś 
sołectwo czuło się pominięte wszystkie plany odnowy należy przyjąć na następnej 
sesji na lata 2011 – 2015 i będzie można dokonać wyboru. 
 
Radny Mirosław Linowiecki zwrócił się z prośbą do Radnych, żeby nie naciskać na 
Pana Wójta, co do realizacji projektów, bo dojdzie do sporów w Radzie. 
 
Radny Ireneusz Głowacki uważa, że ostatecznie należy przegłosowywać projekty 
uchwał. 
 
Wójt Gminy poprosił o inne propozycje, w celu dokonania bardziej sprawiedliwego 
podziału. 
 
Ustalono, że będą odczytane uchwały na poszczególne sołectwa i przegłosowywane 
bez odczytywania załącznika do projektów uchwał w Planach Odnowy Miejscowości. 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie. 
 
- projekt uchwały w sprawie „zmiany Planu Odnowy Miejscowości Broniewo” odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy Radziejów. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie.  
 
- projekt uchwały w sprawie „zmiany Planu Odnowy Miejscowości Czołowo” odczytał 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski,  
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie.  
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- projekt uchwały w sprawie „zmiany Planu Odnowy Miejscowości Kwilno-Kłonówek” 
odczytał Przewodniczący Rady Gminy Radziejów. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie.  
 
- projekt uchwały w sprawie „zmiany Planu Odnowy Miejscowości Piołunowo” 
odczytał Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski,  
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie.  
 
- projekt uchwały w sprawie „zmiany Planu Odnowy Miejscowości Skibin” , odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy Radziejów. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie.  
 
- projekt uchwały w sprawie „zmiany Planu Odnowy Miejscowości Szostka” odczytał 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski,  
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 
Po przerwie. 
 
d) projekt uchwały w sprawie „wyrażenia zgody albo nie wyrażenia zgody na 
wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki” odczytał 
Przewodniczący Rady Gminy Radziejów. Poinformował zebranych, że projekt ten 
omawiano na posiedzeniach Komisji. Stanowisko wszystkich komisji było 
jednoznaczne o nie wyodrębnianiu w budżecie Gminy na 2012 rok funduszu 
sołeckiego. 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał ponownie projekt uchwały w sprawie „nie 
wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących 
fundusz sołecki” 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie.  
 
e)  projekt uchwały w sprawie „zmian w budżecie na 2011 rok” odczytał Zastępca 
Przewodniczącego Rady Gminy Radziejów Marian Bandyszewski.  
Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie.  
 
f) projekt uchwały w sprawie „zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Radziejów na lata 2011-2016” wraz z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący Rady 
Gminy Radziejów. 
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Nie wnoszono uwag do projektu uchwały. 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem uchwały. W chwili głosowania było 
obecnych 15 radnych. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała 
została podjęta jednogłośnie.  
 
 
Ad 5 i 6 Radny Czesław Witkowski wnioskował o przygotowanie w roku bieżącym 
projektu budowy świetlicy w Biskupicach oraz prosił aby nie zapominać przy 
planowaniu różnych przedsięwzięć o sołectwie Pruchnowo, w którym do tej pory nie 
zostało nic zrobione. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz zwrócił się z pytaniem do Radcy Prawnego w sprawie 
użytkowania wieczystego gruntów, które w latach 1961-1989 były zajęte pod drogi. 
Drogi były 3 metrowe, później były one poszerzone, a obecnie asfalt leży na gruncie 
prywatnym. Grunty są wyłączone z podatku natomiast właścicielem nadal jest rolnik 
do którego przylega droga. Jak wygląda obecnie uregulowanie tego prawa 
własności. 
 
Radca Prawny odpowiedział, że ten problem można rozwiązać na dwa sposoby. Jest 
obecnie spec ustawa wg której można przejmować te grunty z mocy prawa za 
odszkodowaniem, można również zwrócić się o wydanie decyzji przez Wojewodę w 
sytuacji kiedy na dzień 1 stycznia 1998 roku określony grunt stanowił drogę w tym 
przypadku gminną. Jednak każdą sprawę w tym przypadku należy rozpatrywać 
indywidualnie. 
Jest również trzeci sposób polegający na dogadywaniu się z właścicielami gruntu i 
właściciel gruntu może dokonać darowizny na rzecz gminy w zamian za to gmina 
może np. położyć asfalt. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz zapytał kto powinien wystąpić o oddzielenie gruntu i 
kto poniesie koszty z tego tytułu. 
 
Radca Prawny odpowiedział, że w takim przypadku trudno obarczać kosztami 
właściciela gruntu, będącego droga gminną. Jeżeli rolnik odda grunt do gminy to w 
zasadzie gmina powinna ponosić koszty. Należy się w tej sprawie zwrócić z 
wnioskiem do Gminy. 
 
Radny Mirosław Linowicki uważa, że problem gruntów pod drogami jest bardzo 
złożony i trudny do rozwiązania. Poruszył również problem niszczenia dróg gminnych 
w związku z zaorywaniem przez rolników poboczy i przydrożnych rowów. Apelował o 
poruszanie tej tematyki na wszystkich możliwych spotkaniach, aby zwiększyć 
świadomość mieszkańców w tej kwestii, aby mieszkańcy nie niszczyli własnych dróg. 
 
Przewodniczący Rady podkreślił, że jest to bardzo ważna sprawa. 
Radny Czesław Witkowski poparł stanowisko swego przedmówcy, uważa że należy 
wystąpić z pismem do rolników w tej sprawie. 
 
Sekretarz Arleta Brochocka-Śliwiak poinformowała o przygotowanym przez Wójta 
Gminy piśmie adresowanym do wszystkich mieszkańców Gminy Radziejów w tej 
sprawie. Sołtysi dostali pisma do wszystkich mieszkańców. Następnie odczytała treść 
pisma:  
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„Radziejów, dnia 21.02.2011 r. 
 Mieszkańcy Gminy Radziejów, 
 Urząd Gminy Radziejów informuje, że kontrole przeprowadzone przez Zarząd 
Dróg Powiatowych w Radziejowie oraz Urząd Gminy Radziejów wykazały liczne 
przypadki zaorywania pasa drogowego oraz rowów przydrożnych. 
 Urząd Gminy Radziejów informuje i przypomina, że art. 39 ust.1 pkt 8 ustawy 
z dnia 21 marca 1985 roku o drogach publicznych (Dz. U. Nr 109, poz. 115) surowo 
zabrania zaorywania lub zwężania w inny sposób pasa drogowego. Natomiast art. 
100 pkt 1 i 3 Kodeksu Wykroczeń stanowi: „kto zaorywa lub w inny sposób zw ęża 
pas drogowy, uszkadza rowy, skarpy lub samowolnie r ozkopuje drog ę podlega 
karze grzywny do 1000 zł”. 
 W występującej obecnie sytuacji podtapiania gruntów rolnych przyległych do 
dróg, działania takie są szczególnie szkodliwe. Obowiązkiem Urzędu Gminy 
Radziejów jest uprzedzić Państwa o odpowiedzialności karnej za powyższe działania 
i prosić aby przy okazji wiosennych prac polowych zwrócili Państwo szczególną 
uwagę na stan dróg i urządzeń melioracyjnych. 
 Informuje się ponadto, że w marcu br. będą prowadzone kontrole stanu dróg 
gminnych i rowów przydrożnych. Urząd Gminy Radziejów prosi o przestrzeganie 
powyższych wymogów, jednocześnie informuje, że konieczne będzie kierowanie 
wniosków do Sądu Grodzkiego w razie stwierdzenia zniszczeń. 
Podpisał Wójt Gminy Radziejów.” 
 
Radny Mirosław Linowiecki prosił aby takie pisma wysyłać częściej. 
 
Pani Sekretarz prosiła, aby tę sprawę poruszać na najbliższych zebraniach wiejskich, 
które będą się odbywały we wszystkich sołectwach w związku z wyborami sołtysów. 
 
Radny Kazimierz Skupniewicz prosił aby przygotować tyle pism ile jest nakazów 
podatkowych i sołtys z każdym nakazem podatkowy będzie przekazywał również to 
pismo. 
 
Prezes Gminnej Spółki Wodnej Krzysztof Nowowiejski wnioskował o dofinansowanie 
działalności Spółki przez Gminę. 
Poinformował, że na Zgromadzeniu Walnym Spółki podjęto decyzję o podwyższeniu 
składki z 1 ha o 2 zł. Obowiązuje obecnie minimalna stawka opłat, przy której Spółka 
może występować z wnioskami o dofinansowanie melioracji z Urzędu 
Wojewódzkiego oraz Urzędu Marszałkowskiego. 
Ponadto poinformował o braku środków w Powiatowym Urzędzie Pracy na rok 
bieżący na dofinansowanie Robót Publicznych, z których w latach poprzednich 
Spółka bardzo dużo korzystała. Tylko w niewielkim zakresie będą mogli być 
zatrudnieni pracownicy w ramach robót interwencyjnych, a to na pewno zwiększy 
znacząco koszty działalności Spółki. 
Odniósł się również do wypowiedzi radnych w sprawie dróg, że są to bardzo słuszne 
głosy. 
 
Radny Ireneusz Głowacki w imieniu mieszkanki swojej miejscowości podziękował 
między innymi pracownikom Gminnej Spółki Wodnej, Urzędowi Gminy, Panu 
Andrzejowi Woźniakowi za pomoc jaką uzyskała w czasie podtopień jakie tam 
niedawno wystąpiły. 
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Przewodniczący Rady Gminy odczytał informację z Prokuratury Rejonowej w 
Radziejowie o zagrożeniach przestępczością i jej zwalczaniu w 2010 roku w 
obszarze działania Prokuratury Rejonowej w Radziejowie (informacja ta stanowi 
załącznik do protokołu). 
 
Następnie odczytał zaproszenie o treści: „w dniu 14 marca 2011 roku (poniedziałek) 
o godz. 1400 w Sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Radziejowie odbędzie 
się spotkanie z Panią Ewą Kierkowską Wicemarszałkiem Sejmu RP. 
W spotkaniu weźmie udział pan Zbigniew Sosnowski Wiceminister Spraw 
Wewnętrznych i Administracji. Zapraszamy Pana Wójta, Przewodniczącego Radny, 
Radnych, Sołtysów, działaczy Kółek Rolniczych, Straży i Kół Gospodyń Wiejskich. 
Organizatorzy: Starosta Radziejowski i Zarząd Powiatowy PSL”. 
 
Ad. 7)  W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Sesji Przewodniczący Rady 
podziękował wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknął obrady V Sesji 
Rady Gminy Radziejów. 
 
Zakończenie obrad godz. 1330 

 
 
 
 
Protokołowała       Sekretarz Sesji 
 
Teresa Chęś        Mirosław Linowiecki 


